
Bestyrelsesmøde, torsdag d. 7. november 2019, kl. 18.30 i Rytterstuen 
Deltagere:  
Afbud: - Kage: Tanja T 
 

Emne Kommentar Ansvarlig 

Gennemgang af referat 
(Lisa) 

Gennemgået og godkendt.   

Økonomi (Kirsten) Vi er blevet gjort opmærksom på af banken, at der er modstrid 
mellem vores vedtægter og vores praksis. Frem til generalfor-
samling er der blevet bevilliget en dispensation. Vedtægtsæn-
dringen tages op til generalforsamlingen.  
 
Økonomien, i øvrigt, ser fin ud set i forhold til sidste år.  

Lisa 

1. Til og fra personalet   

 Stald 
Renovation/hovedrengøring af elevhestens krybber er. 
Pga. Mange maddiker der bor i træværket. 
-Træplader skal skifte 
-foder sliske skal skiftes 
-rengøring af krybbe (se evt. Olivers boks) 
 

Vi talte om, at træpladerne kan halveres – for at hestene ikke 
bider og ”snasker” i den og væksbetingelserne for maddiker 
begrænses. Endvidere skal parterne opfordres til at rengøre 
krybber jævnligt – med opbakning fra bestyrelsen.  
Rengøringen af bokse m.m. sættes på arbejdsdag med jævne 
mellemrum.  
 
Max’ boks skal boltes ordentligt fast i toppen ved døren (ind 
mod ridehuset) 
 
Jacks boks skal efterses ifht. Fastgørelse.  

 
 
 
 
 
 
 
Kirsten 

Undervisning Vi har modtaget en påtale af en uhensigtsmæssighed, over 
manglende kontinuitet i brugen af ponyer på lørdagsholdene. 
Det er sket for at alle heste kommer i brug. Det er besluttet, at 
hvis en pony ikke er blevet brugen en lørdag, så får den fri.  
 
Jakob lader til at være kommet godt i gang.  
 

 

Ridefys Der er blevet byttet lidt rundt efter Mads ikke er her mere, men 
kabalen lader til at være gået op. Maggie er kommet mere ind. 
 
Susse er træt af, at der ofte om mandagen, flyder med diverse 
loppefund. Kirsten har fået sat et stativ op, så diverse salgsting 
kan fylde et minimum.   

 

Øvrige   

2. Elevheste 
Melka 
 
 
Lånepony Sarah 
 

 
Har været halt. Har haft dyrlæge – der prøves med bagsko. 
Umiddelbart ser det ud til at virke.  
 
Vi takker nej til tilbuddet, da det ikke er den type vi søger.  
 
Cindys øje er fint igen 
 
Zafir har haft dyrlæge vedr. noget vejrtrækning. Han skiftes fra 
hø til wrap. Han har også fået ny saddel, hvor Majbrit har de-
signet et nyt smart underlag. Det lader til at det virker godt.  
 
Max har haft dyrlæge pga smegma-sten i pungen. Han er i 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



behandling.  
Fremadrettet skal vi huske at få kontrolleret smegma-sten ifbm. 
Tandraspning.  
 
Oliver må ikke få klippet ører overhovedet – og det er kun Dor-
the der må klippe andet.  
 
Vinterklipning af elevheste sættes i system. Vi tager kontakt til 
Hardy om han vil hjælpe med at klippe eller om vi kan låne 
maskine. 

 
 
 
 
 
 
 
 
Tine 

3. Privat stald 
Procedure vedr. nye 
opstaldere (Tanja) 

 
Kirsten står for den økonomiske side og kontakt til Jan, derefter 
kontakter hun Tanja T, som derefter står for den øvrige vel-
komst.  

 

3. Medlemmerne har ordet Der er blevet rette henvendelse omkring brug af larmende 
værktøj nede ved privatstalden – om det kan slås op i privat-
gruppen, så der kan blive lukket heste ud, hvis ejer vurderer det 
nødvendigt.  

Lisa 

4. Opfølgning på ridehus-
bund  

Der har i en periode været bedring, men den virker mere bulet 
igen. Der skal fyldes på, for at det overhovedet er muligt at køre 
store maskiner på.  
 
Herefter jævnlig påfyldning i små doser.  

Jens  

5. Vidensdeling af kold-
blodsheste kursus (Maj-
britt) 

Vi afprøver at reducere kraftfoderet og skrue op for stråfoder for 
at undgå lymfeødemer.  
Ydermere undersøger Majbritt pris på vaccine for skab.  

Majbritt 

6. Evaluering klubmester-
skab 

Udsættes til næste møde.  

7. Jubilæum 2020 
Hvordan kommer vi i gang 
med planlægning.  

April: Gang i ungdomsudvalg, jubilæumsfest med gamle lege, 
små sekvenser over hele ugen, officielt indlæg,  
Maj: Medlemsmøde ifh. ideer – vi skal uanset have et efter 
sommerferien (september) 
Juni:  
September: Der har været medlemsmøde, hvor der kom mange 
ideer. Lisa samler ideerne og der nedsættes arbejdsgrupper.  
Oktober: Der fastsættes et ekstraordinært bestyrelsesmøde, 
hvor det kun er jubilæum på programmet.  
 
Tine indkalder til ekstraordinært bestyrelsesmøde medio no-
vember.  
 

 

6. Projekter 
Afsluttede 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Igangværende 
 
 
 
 

 
Lottospil 2/11 
Broagersalen er reserveret.  
Præmier er blevet aftalt med Brugsen. 
Kort sælges til 10 kr. Der er aftalt et rent lottospil uden pause-
bingo m.m. 
Bente bager boller – der skal bydes ind på nogle kager.  
Jennifer vil stå for salg af øl og vand og opvask.  
Vi skal stå for opstilling af borde og stole.  
Invitationer sendt til elevryttere på mail med opkrævning og til  
ridefys sendes de med hjem.  
Det bliver hængt sedler op strategiske steder.  
 
 
Lysplader 

 Status privatstald 
Lisa tager det sidste ved Krummes boks sammen med 
samfundstjenesten – det er afsluttet. 
Der mangler et par nedløbsrør.  

 
 
Lisa 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Jens 
Lisa 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kommende 

Der skal støbes mod vandet - indvendig 
 
 
Tag 

 Status 
Er det muligt at rense lysplader ved foderrum og kan 
der lukkes af, så det ikke støver ind.   
Det drypper forsat ind i ridehuset når det regner – om-
rådet mellem R og B og kortsiden ved C 
 
Det er fortsat ikke tæt, til trods for reparation. Jens 
overtager kontakt 
 
7/11-19 
Kenneth og Jens har gået en runde og har fælles fun-
det utætheder. Der er velvilje. Alle lysplader i stalden 
bliver skiftet og Jens får tilsendt billeder af isoleringen, 
så der sikres, at det ikke er vådt. De skjoldede troltex- 
plader bliver skiftet, når man er helt sikker på, at det 
hele er tæt.  
 

Ventilation: 
Vi har en udfordring med ventilationen, som ikke træk-
ker ordentligt. Det er åbenbart blevet for tæt.  

Springvogn 

 Nye dæk til vognen – der er ingen hastværk, da den 
først skal bruges til foråret.  
 
Opstarts”kurser” for småbørn og forældre, således at 
familierne kan dukke op på annoncerede tidspunkter, 
så de får vejledning i omgang med hesten, røgt og ple-
je. Gennemføres 3-4 gange i året på forskellige tids-
punkter.  
 
Instuktionsvideoer 

 
Rytterstue 
Der er afslag fra foreningspuljen, grundet mange ansøgninger. 
Den må dog søges igen. Der er søgt om råd til målretning af 
ansøgningen.  
 
Broager Sparekassen er blevet søgt om midler. 
 
Lånepuljen i kommunen er blevet søgt.  
 
Jem og fix fonden skal undersøges.  
 
Trygfonden skal undersøges.  
 
7/11-19 
Der rettes henvendelser til diverse bekendskaber, der kan 
hjælpe med en plantegning, der kan søges byggetilladelse.  
 
 
Opfyldning af striglepladser og vaskeplads (Jem og fix fond?) 
 
Regnvandsbassin – intet nyt. Ansøgning på marker ikke påbe-
gyndt.  
 

 
 
 
 
 
 
Jens 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Jens 
 
 
Jens 
 
 
Tine / Dor-
the 
 
 
 
 
 
Tanja 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Dorthe 
 
Lisa 

7. Kalender 3 mdr. frem  
 
23. November: Arbejdsdag – klargøring til ringridning 
 
24. November: Ringridning indendørs  

 
 
Lisa 
 
Dorthe 



 
30. November: Juleklip  
 
 
1 december – Juletræsfest 
Juletræ indkøbt – Hardy sætter det op. 
Invitation tilrettes og printes – Tanja spørger Dorthe 
Underholdning/opvisning 
 
4 januar Arbejdsdag 
 
5. januar – Ringridning 
 
Generalforsamling – dato fastsættes næste møde. 

 
Dorthe 
/Tanja 
 
Kirsten 
 
Tanja 
 
 
Tanja 

8. Eventuelt Der er blevet rettet henvendelse fra naboerne på Mariehøj, der 
irriterer sig over hestepærer. Ridefys. Vælger fremover en an-
den vej.  

 

9. Punkter til næste møde 6. Evaluering klubmesterskab  

 
Næste bestyrelsesmøde: Torsdag 5. december 2019 klokken 18.30 i Rytterstuen 
 
Kageturnus: Januar: Tanja T, Februar: Dorthe, Marts: Kirsten, April: Tine, Maj: Lisa, Juni: Malene, August: Majbritt, September: Jens, 
Oktober: Tanja H, November: Tanja T, December: Fælles julefrokostbuffet 

 


